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Doporučení:  
Ceny jsou na 
historických 

maximech a proto 
nedoporučujeme 

zvolit produkt s 
dlouhodobou fixací. 

Je vhodné zvolit 
produkt bez fixace 

ceny a se svým 
energetickým 

poradcem počkat na 
propad ceny na 

burze.

ENERGOBOUŘE? 
Co dělat v době, kdy se není čeho chytit?

Analýza situace na trhu 
Krach největšího alternativního dodavatele energií, firmy Bohemia Energy a jejích 
dceřinek, je doslova tornádem na českém energetickém trhu. Za poslední týden 
přibyli další dva krachy dodavatelů (Kolibřík energie a A-PLUS energie), čímž byla 
prolomena hranice 10 ukončených firem od začátku září. Na vině jsou vysoké 
ceny energií, špatný risk management dodavatelů a zlepšení zatím v nedohlednu.

Dodavatelé se dělí na dva tři tábory - první se snaží zachránit před osudem BE a 
buď již zdražili nebo zdražení chystají, druzí, velcí hráči, mají nakoupeno, a tak na 
situaci hřeší a snaží se klienty zafixovat za vysoké ceny na dlouhou dobu (často 2 
a více let) a poslední, nejméně početná skupina má relativně férovou strategii a 
poskytují relativně bezpečné útočiště v téhle nejisté době.


Dodavatel poslední instance 
Klienti, kteří se ocitli bez dodavatele, spadnou na dobu 6 měsíců pod tzv. DPI. Je 
to sice jakési bezpečí zajištěných dodávek energií, nicméně za velmi vysoké ceny 
bez garance jejich výše. Ceny DPI se za poslední týden již 2x změnily! Proto je 
pro zákazníky dobré udělat nějaké rozhodnutí tak rychle, jak jen je to možné.
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Zamyšlení: 
Říká se “korunu mít 

a korunu dlužit, to 
už je dvě koruny 

rozdíl.”  

A do budoucna, pro 
tzv. energetickou 
stabilitu a jistotu 

bude platit: 
 “1 MW spotřebovat 
nebo 1 MW vyrobit, 

to bude zásadní 
rozdíl na konečném 

vyúčtování.”

Co dělat, pokud jsem se ocitl na DPI? 
V této části prezentujeme náš vlastní názor, který vychází ze zkušeností a analýzy 
současné situace.

a, Nezůstávat u DPI déle, než je nutné. Je to 
zbytečně drahé a stejně to není konečné řešení.

b, Dobře rozvážit ke komu jít a za jakých 
podmínek. Zda si cenu fixovat, či nikoliv.  
A také jak je dodavatel stabilní a jak má zajištěny 
nákupy a kapacity pro nové klienty.

c, Spíše se vyhnout fixovaným produktům na 
dlouho dobu (určitě ne více než 1 rok).

d, Vybrat si dodavatele, který nezneužívá situace 
na trhu na úkor klientů.


Náš výběr aktuálních vhodných řešení 
Z naší analýzy vyšli dva favorité, na které se doporučujeme obrátit. Pražská 
Plynárenská, firma s více jak stoletou tradicí, férovým přístupem a bez fixace nebo 
EP Energy Trading (součást obřího holdingu EPH) s managementem, který se v 
minulosti opakovaně ukázal jako připravený, kompetentní a férový. U jednoho z 
těchto dodavatelů doporučujeme přečkat následující období a počkat si na 
stabilizaci trhu.

Se zařízením administrativy a informacemi o aktuálních cenách a možnostech vám 
může pomoci váš energetický poradce.


Nad čím přemýšlet do budoucna? 
Jako pevný bod a trvale etického a levného dodavatele pro vás připravujeme 
vlastního dodavatele Open CZ, kterého spustíme v následujícím půl roce až roce.

Víme, že ani do budoucna to bez energií nepůjde. Proto se po více než 100 letech 
vracíme k myšlence Nikoly Tesly - energetické soběstačnosti každé jednotlivé 
stavby. S recyklací vody i výrobou vlastní energie vám umí pomoci naše 
společnost Energetická Správa. Zůstaňte s námi v kontaktu.


“Nazrál čas,  
kdy se skutečně 
vyplatí investovat 
do energetické 
soběstačnosti” 


